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ZÁPISNICA  

z 13. riadneho zasadnutia Akademického senátu Trnavskej univerzity v Trnave  

22. novembra 2023 o 11:30 hod., Aula Pazmaneum, Univerzitné námestie 1, Trnava 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny priloženej k originálu zápisnice 

 

Program:  

1. Otvorenie. 

2. Schválenie skrutátorov, návrhovej komisie a overovateľov zápisnice. 

3. Schválenie programu zasadnutia. 

4. Kontrola plnenia uznesení. 

5. Schválenie návrhu Študijného poriadku Teologickej fakulty TU. 

6. Schválenie návrhu Študijného poriadku Pedagogickej fakulty TU. 

7. Voľba členov/členiek a voľba náhradníkov/náhradníčok volebnej komisie pre voľby 

rektora/rektorky TU na roky 2024-2028. 

8. Voľba člena/členky Komisie pre podnety TU.  

9. Schválenie návrhu povereného rektora na vymenovanie členov/členiek Vedeckej rady 

TU. 

10. Poverenie výkonom funkcie rektora TU do vymenovania nového rektora. 

11. Prerokovanie zapojenia sa TU do výzvy vyhlásenej MŠVVaŠ SR s názvom „Podpora 

pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl“ a prerokovania vytvorenia 

konzorcia podľa § 2 ods. 15 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách s UCM v 

Trnave. 

12. Rôzne. 

 

 

Bod 1 – Otvorenie  

 

 Trináste riadne zasadnutie Akademického senátu Trnavskej univerzity v Trnave (ďalej 

len „AS TU“) otvoril jeho predseda, doc. JUDr. Peter Varga, PhD., (ďalej len „predseda AS 

TU“).  Privítal všetkých členov a členky AS TU a prítomných hostí. Následne oznámil, že 

novým členom AS TU za zamestnaneckú časť PF TU je doc. JUDr. Viktor Križan, PhD., 

ktorý bol do AS TU nominovaný z pozície náhradníka v rámci posledných volieb do AS TU 

vzhľadom na to, že sa dr. Zoričáková písomne vzdala mandátu členky AS TU. 

 

Bod 2 – Schválenie skrutátorov, návrhovej komisie a overovateľov zápisnice.  

 

 Na základe kontroly prezenčnej listiny predseda AS TU skonštatoval 

uznášaniaschopnosť AS TU, ktorý pristúpil k voľbe svojich pracovných orgánov. Návrhy na 

členov a členky jednotlivých pracovných orgánov predložil predseda AS TU, pričom všetci 

navrhnutí vyslovili súhlas s návrhom. AS TU prijal nasledovné uznesenia: 

 

Uznesenie AS TU 13R-1/22112023 

AS TU schvaľuje na 13. riadnom zasadnutí AS TU za skrutátorku za zamestnaneckú časť 

PhDr. Kristínu Grendovú, PhD., MPH, a za skrutátora za študentskú časť Bc. Mgr. Jána 

Knieza.  

 

Hlasovanie: 

Prítomní:        32 

Za:           31       

Proti:              0          

Zdržal sa:         1 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov.  

 



2 

 

Uznesenie AS TU 13R-2/22112023 

AS TU schvaľuje za predsedu návrhovej komisie na 13. riadnom zasadnutí AS TU doc. PhDr. 

Andreja Rajského, PhD. a za členov návrhovej komisie doc. PhDr. Ondreja Boteka, PhD., 

F.R.S.A. za zamestnaneckú časť a Alexandru Peknú za študentskú časť. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní:       32   

Za:          31        

Proti:             0       

Zdržal sa:        1   

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov. 

 

Uznesenie AS TU 13R-3/22112023 

AS TU schvaľuje za overovateľky zápisnice 13. riadneho zasadnutia AS TU prof. JUDr. 

Miriam Laclavíkovú, PhD. za zamestnaneckú časť a Naďu Babjakovú za študentskú časť. 

 

Hlasovanie: 

Prítomní:         32 

Za:            30                 

Proti:              0         

Zdržal sa:         2        

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov. 

 

 

Bod 3 – Program zasadnutia  

 

AS TU následne prešiel k schvaľovaniu programu zasadnutia. Predseda AS TU 

informoval, že mu dňa 21.11.2023 bolo doručené písomné vzdanie sa člena Komisie pre 

podnety TU, ktorý bol volený AS TU, z toho dôvodu ako aj v záujme zachovania riadneho 

fungovania komisie navrhol doplniť program rokovania o bod „Voľba člena/členky Komisie 

pre podnety TU“.  

Podpredseda AS TU za študentskú časť, Bc. Martin Pogádl, následne informoval, že 

sa nepodarilo zostaviť návrh na volebnú komisiu pre voľby do Študentskej rady vysokých 

škôl v dostatočnom počte, preto navrhol súvisiaci bod programu vypustiť. Keďže žiadne 

ďalšie pozmeňujúce návrhy predložené neboli, AS TU prešiel k hlasovaniu a prijal uznesenie, 

ktorým bol schválený program 13. riadneho zasadnutia AS TU v pozmeňujúcom znení: 

 

Uznesenie AS TU 12R-4/22082023 

AS TU po prerokovaní návrhu programu zasadnutia dňa 22.8.2023 schvaľuje nasledujúci 

program 13. riadneho zasadnutia AS TU: 

 

Program: 

1. Otvorenie. 

2. Schválenie skrutátorov, návrhovej komisie a overovateľov zápisnice. 

3. Schválenie programu zasadnutia. 

4. Kontrola plnenia uznesení. 

5. Schválenie návrhu Študijného poriadku Teologickej fakulty TU. 

6. Schválenie návrhu Študijného poriadku Pedagogickej fakulty TU. 

7. Voľba členov/členiek a voľba náhradníkov/náhradníčok volebnej komisie pre voľby 

rektora/rektorky TU na roky 2024-2028. 

8. Voľba člena/členky Komisie pre podnety TU. 

9. Schválenie návrhu povereného rektora na vymenovanie členov/členiek Vedeckej rady 

TU. 

10. Poverenie výkonom funkcie rektora TU do vymenovania nového rektora 
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11. Prerokovanie zapojenia sa TU do výzvy vyhlásenej MŠVVaŠ SR s názvom „Podpora 

pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl“ a prerokovania vytvorenia 

konzorcia podľa § 2 ods. 15 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách s UCM v 

Trnave. 

12. Rôzne  

 

Hlasovanie:   

Prítomní:        32 

Za:           32 

Proti:              0                  

Zdržal sa:         0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  

 

 

Bod 4 – Kontrola plnenia uznesení senátu 

 

Predseda AS TU informoval o stave plnenia uznesení z 12. riadneho zasadnutia, 

z charakteru ktorých vyplýva plnenie: 

1. Schválenie návrhu Štatútu Filozofickej fakulty TU 

SPLNENÉ implementáciu zabezpečuje fakulta 

2. Schválenie návrhu Štatútu Teologickej fakulty TU 

SPLNENÉ implementáciu zabezpečuje fakulta 

3. Schválenie návrhu Štatútu Fakulty zdravotníctva s sociálnej práce TU 

SPLNENÉ implementáciu zabezpečuje fakulta 

4. Schválenie návrhu Študijného poriadku Filozofickej fakulty TU 

SPLNENÉ implementáciu zabezpečuje fakulta 

5. Schválenie návrhu Študijného poriadku Fakulty zdravotníctva a sociálnej práce TU  

SPLNENÉ implementáciu zabezpečuje fakulta 

6. Schválenie návrhu Študijného poriadku Právnickej fakulty TU  

SPLNENÉ implementáciu zabezpečuje fakulta 

 

Uznesenie AS TU 13R-5/22112023 

AS TU po kontrole plnenia uznesení prijatých na 12. riadnom zasadnutí AS TU dňa 

22.8.2023 skonštatoval ich splnenie. 

 

Hlasovanie:   

Prítomní:        32 

Za:           32 

Proti:              0                  

Zdržal sa:         0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  

 

Bod 5 –  Schválenie návrhu Študijného poriadku Teologickej fakulty TU  

 

Predseda AS TU informoval, že listom zo dňa 29. 9. 2023 prof. Šmid, dekan TF TU 

v zmysle § 9 ods. 1 písm. a) zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene 

a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov predložil AS TU návrh 

Študijného poriadku TF TU a požiadal o jeho prerokovanie a schválenie. V tejto súvislosti 

vyzval prof. Šmida, aby predložený návrh zdôvodnil prítomným členom AS TU.   

Po krátkom zdôvodnení predloženého návrhu predseda AS TU otvoril rozpravu 

k predmetnému materiálu. Predseda AS TU navrhol zrušiť čl. 43, ktorý hovorí o zrušení 

predošlého vnútorného predpisu, vzhľadom na to, že k rušeniu tohto predpisu už došlo 
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v zmysle zákona k 1. 9. 2023. Dekan TF TU pripomienku akceptoval. Ďalšie pripomienky 

k návrhu predložené neboli, preto AS TU prešiel k hlasovaniu a prijal uznesenie: 

 

Uznesenie AS TU 13R-6/22112023 

AS TU schvaľuje Študijný poriadok Teologickej fakulty Trnavskej univerzity v Trnave v znení 

prijatého pozmeňujúceho návrhu. 

 

Hlasovanie:   

Prítomní:        32 

Za:           32 

Proti:              0                  

Zdržal sa:         0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  

 

 

Bod 6 – Schválenie návrhu Študijného poriadku Pedagogickej fakulty TU   

 

Predseda AS TU informoval, že dňa 16. 11. 2023 doc. Peterková, dekanka PdF TU 

v zmysle § 9 ods. 1 písm. a) zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene 

a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov predložila AS TU návrh 

Študijného poriadku PdF TU a požiadala o jeho prerokovanie a schválenie. Tak ako 

v predošlom prípade, predseda AS TU vyzval na zdôvodnenie predloženého návrhu doc. 

Peterkovú, dekanku PdF TU, ktorá stručne oboznámila AS TU s dôvodom potreby 

novelizácie predloženého vnútorného predpisu.   

V rámci otvorenej diskusie predseda AS TU predložil totožnú pripomienku ako 

v prípade Študijného poriadku TF TU v súvislosti so zrušovacím ustanovením, čo dekanka 

PdF TU akceptovala. Následne informoval, že bol písomne doručený pozmeňujúci návrh 

Mgr. Vydru, o ktorého zdôvodnenie predseda AS TU predkladateľa požiadal. Mgr. Vydra 

uviedol, že v odseku 8 článku 11 predloženého študijného poriadku sa uvádza: „(8) Dekan 

fakulty môže v odôvodnených prípadoch rozhodnúť o vykonaní skúšky pred komisiou aj z 

vlastnej iniciatívy.“ V predchádzajúcom odseku 7 sú však stanovené podmienky a časové 

lehoty na vykonanie komisionálnej skúšky, ktoré sa majú vzťahovať aj na prípad, keď o 

komisionálnej skúške rozhodne dekan z vlastnej iniciatívy, aby sa zabezpečilo dodržanie 

ďalších ustanovení študijného poriadku najmä v ods. 7. Vykonanie komisionálnej skúšky 

podľa ods. 7 a ods. 8 by preto malo mať rovnaké podmienky (voľný termín na skúšku 

a časové lehoty). Navrhol preto doplniť ods. 8 nasledovne:  

„(8) Dekan fakulty môže v odôvodnených prípadoch rozhodnúť o vykonaní skúšky pred 

komisiou aj z vlastnej iniciatívy za dodržania podmienok stanovených v odseku 7 článku 11.“ 

Alternatívne je možné uvedený odsek 8 vynechať úplne, pretože z jeho znenia nie je jasné, 

aké sú odôvodnené prípady a ako sa bude skúška uskutočňovať. Podobný odsek ako odsek 8 

navrhovaného študijného poriadku sa nenachádza v študijnom poriadku univerzity a nemá ho 

ani žiadna fakulta TU.  

 V nadväznosti na zdôvodnenie návrhu reagovala dekanka PdF TU ako predkladateľka 

návrhu, pričom uviedla, že ods. 7 bol prevzatý zo Študijného poriadku univerzity. 

Odôvodnené prípady v súvislosti so zmenou skúšajúceho vznikajú z rôznych dôvodov, preto 

chcela mať fakulta aj úpravu uvedenú v ods. 8.  

 V rámci otvorenej diskusie sa k problematike vyjadrili doc. Hladký, Mgr. Kocianová, 

doc. Rajský, Dr. Hlušák a dr. Nevolná.  

Na základe výsledkov diskusie bol predložený pozmeňujúci návrh, ktorého výsledkom 

je nasledovné znenie ods. 8 v čl. 11 študijného poriadku: „Dekan fakulty môže aj bez návrhu 

študenta v odôvodnených prípadoch rozhodnúť o vykonaní skúšky pred komisiou podľa 

odseku 7.“ K uvedenému návrhu sa vyjadrila dekanka PdF TU, ktorá návrh akceptovala a ako 

predkladateľka si osvojila jeho znenie. Z tohto dôvodu AS TU o pozmeňovacom návrhu 

nehlasoval.  
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Predseda AS TU následne ukončil diskusiu a AS TU prešiel k hlasovaniu o návrhu 

študijného poriadku ako celku v znení prijatého pozmeňujúceho návrhu k ods. 8 čl. 11, 

odstránenia upozornenej gramatickej chyby v čl. 11 ods. 7, vypustenia zrušovacieho 

ustanovenia a s tým súvisiacej zmeny číslovania článkov Študijného poriadku. Hlasovaním 

prijal AS TU nasledovné uznesenie: 

 

Uznesenie AS TU 13R-7/22112023 

AS TU schvaľuje Študijný poriadok Pedagogickej fakulty Trnavskej univerzity v Trnave 

v znení prijatých pozmeňujúcich návrhov.  

 

Hlasovanie:   

Prítomní:        32 

Za:           32 

Proti:              0                  

Zdržal sa:        0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  

 

 

Bod 7 – Voľba členov/členiek a voľba náhradníkov/náhradníčok volebnej komisie pre 

voľby rektora/rektorky TU na roky 2024-2028  

 

Predseda AS TU informoval, že na základe výsledkov korešpondenčného hlasovania, 

ktoré sa konalo v dňoch 19. – 25. 10. 2023, bola vyhlásená druhá opakovaná voľba 

kandidáta/kandidátky na funkciu rektora/rektorky TU na funkčné obdobie 2024 – 2028, ktorá 

sa uskutoční dňa 14. 2. 2024 o 10:00 v aule Pazmaneum na Univerzitnom námestí č. 1 v 

Trnave. V tejto súvislosti je v zmysle platných Zásad volieb kandidáta na rektora a prijatia 

návrhu na odvolanie rektora potrebné, aby AS TU zvolil členov/členky 

a náhradníkov/náhradníčky volebnej komisie pre voľby rektora/rektorky TU za 

zamestnaneckú časť a za študentskú časť AS TU.  

Za členku volebnej komisie za zamestnaneckú časť AS TU volenej AS TU navrhol 

predseda AS TU dr. Karabovú. Informoval, že tento návrh bol prerokovaný na poslednom 

rokovaní predsedníctva AS TU a dr. Karabová s uvedeným návrhom súhlasila. AS TU v tejto 

súvislosti prijal uznesenie: 
 

Uznesenie AS TU 13R-8/22112023 

AS TU za členku volebnej komisie pre účely vyhlásenej opakovanej voľby 

kandidáta/kandidátky na funkciu rektora/rektorky TU (Uznesenie AS TU 9K-1/2023) zvolil 

Mgr. Katarínu Karabovú, PhD. 

 

Hlasovanie:   

Prítomní:        32 

Za:           32 

Proti:              0                  

Zdržal sa:         0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  

 

Za členku volebnej komisie zo  študentskej časti AS TU volenej študentskou časťou 

AS TU bola podpredsedom AS TU za študentskú časť navrhnutá Alexandra Pekná, ktorá 

s návrhom súhlasila. Študentská časť AS TU prešla k hlasovaniu a prijala uznesenia: 

 

Uznesenie AS TU 13R-9/22112023 

Študentská časť AS TU za členku volebnej komisie pre účely vyhlásenej opakovanej voľby 

kandidáta/kandidátky na funkciu rektora/rektorky TU (Uznesenie AS TU 9K-1/2023) zvolila 

Alexandru Peknú. 
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Hlasovanie:   

Prítomní:        11 

Za:           11 

Proti:              0                  

Zdržal sa:        0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  

 

Za náhradníka za člena volebnej komisie za zamestnaneckú časť AS TU bol navrhnutý 

doc. Hladký, ktorý s návrhom vyjadril súhlas na rokovaní. AS TU následne prešiel 

k hlasovaniu a prijal uznesenia: 

 

Uznesenie AS TU 13R-10/22112023 

AS TU za náhradníka za člena volebnej komisie pre účely vyhlásenej opakovanej voľby 

kandidáta/kandidátky na funkciu rektora/rektorky TU (Uznesenie AS TU 9K-1/2023) zvolil 

doc. PhDr. Juraja Hladkého PhD. 

 

Prítomní:        32 

Za:           31  

Proti:              0                  

Zdržal sa:        1 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov.  

 

Následne študentská časť pristúpila k hlasovaniu o návrhu náhradníčky za členku 

volebnej komisie za študentskú časť, za ktorú bola navrhnutá Katarína Kleinová, pričom 

s návrhom vyjadrila súhlas. Študentská časť AS TU prešla k hlasovaniu a prijala uznesenia: 

 

Uznesenie AS TU 13R-11/22112023 

Študentská časť AS TU za náhradníčku za členku volebnej komisie pre účely vyhlásenej 

opakovanej voľby kandidáta/kandidátky na funkciu rektora/rektorky TU (Uznesenie AS TU 

9K-1/2023) zvolila Katarínu Kleinovú. 

 

Hlasovanie:   

Prítomní:        10 

Za:           10 

Proti:              0                  

Zdržal sa:        0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  

 

 

Bod 9 – Voľba člena/členky Komisie pre podnety  

 

Predseda AS TU v ďalšom bode informoval, že tak ako uviedol na začiatku rokovania, 

dňa 21. 11. 2023 mu bolo doručené písomné vzdanie sa členstva v Komisii pre podnety TU 

od dr. Martina Bullu z PF TU, ktorý bol do tejto funkcie zvolený AS TU. Na základe toho 

operatívne zaradil tento bod do programu rokovania, aby bola zabezpečená funkčnosť 

uvedenej komisie, ktorej existenciu deklaruje štatút univerzity.  

Následne požiadal členov a členky AS TU o predloženie personálneho návrhu na 

obsadenie uvoľneného členstva v komisii. Dr. Jeník z TF TU predložil návrh na zvolenie 

JUDr. Jakuba Neumanna, PhD. z PF TU, pričom svoj návrh zdôvodnil a uviedol, že dr. 

Neumann s návrhom súhlasil. Keďže iný personálny návrh predložený nebol, AS TU prešiel 

k hlasovaniu a prijal uznesenie:  

 

 

 

https://iuridica.truni.sk/sites/default/files/dokumenty/katedry/tpaup/profesijny_zivotopis_jn.doc
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Uznesenie AS TU 13R-12/22112023 

AS TU v zmysle čl. 13 ods. 2 Štatútu Trnavskej univerzity v Trnave a čl. 4 ods. 2 Štatútu 

Komisie pre podnety Trnavskej univerzity v Trnave zvolil z dôvodu predčasného zániku 

mandátu člena Komisie pre podnety s účinnosťou od 22.11.2023 JUDr. Jakuba Neumanna, 

PhD. ako nového člena Komisie pre podnety.  

 

Hlasovanie:   

Prítomní:        30 

Za:           30 

Proti:              0                  

Zdržal sa:         0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  

 

 

Bod 10 – Schválenie návrhu povereného rektora na vymenovanie členov/členiek 

Vedeckej rady TU  

 

Predseda AS TU informoval, že listom zo dňa 15. 11. 2023 poverený rektor univerzity  

v zmysle § 9 ods. 1 písm. d) zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene 

a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov predložil AS TU návrh na 

vymenovanie členov Vedeckej rady TU a požiadal o jeho schválenie. Následne vyzval 

povereného rektora ako predkladateľa návrhu o jeho zdôvodnenie.  

Poverený rektor univerzity uviedol, že väčšine zo súčasného zloženia Vedeckej rady 

TU končí funkčné obdobie dňa 27. 11. 2023. Vzhľadom na to, že Vedecká rada ako jeden 

z orgánov akademickej samosprávy univerzity má svoje významné kompetencie, je potrebné 

kreovať nové obsadenie, pričom treba postupovať v zmysle platnej legislatívy. Má ísť o 

odborníkov pôsobiacich v oblastiach, ktoré vysoká škola zabezpečuje v rámci svojej tvorivej 

a vedeckej činnosti. Na základe mechanizmu nominácií každá z fakúlt nominuje 5 členov. 

Nominácie vždy zahŕňajú príslušného dekana fakulty, spravidla rektora alebo prorektora, teda 

člena vedenia univerzity zastupujúceho danú fakultu a jedného externého člena. Zvyšní dvaja 

členovia sú z radov interných zamestnancov fakulty. Ďalších členov menuje rektor v zmysle 

platného štatútu univerzity, pričom súčasným členom z rektorskej kvóty ešte funkčné obdobie 

platí, keďže začali svoj mandát neskôr.  

AS TU následne prešiel k tajnému hlasovanou, pričom predseda AS TU všetkých 

oboznámil so spôsobom úpravy hlasovacieho lístka. AS TU prijal uznesenie:  

 

Uznesenie AS TU 13R-13/22112023 

AS TU schvaľuje návrh povereného rektora Trnavskej univerzity v Trnave na vymenovanie 

členov Vedeckej rady Trnavskej univerzity v Trnave v zmysle predloženého návrhu 

s účinnosťou od 28. novembra 2023.  

 

Hlasovanie:  
Priezvisko a meno kandidáta Za 

prof. PaedDr. René Bílik, CSc.  29 

prof. ThLic. Miloš Lichner SJ, D.Th. 27 

prof. PhDr. Marek Majdan, MSc., PhD. 26 

prof. PhDr. Vladimír Rábik, PhD. 27 

doc. Ing. Viera Peterková, PhD. 26 

prof. MUDr. Jaroslav Slaný, CSc. 30 

doc. JUDr. Marianna Novotná, PhD., univ. prof. 29 

prof. Mgr. Peter Halama, PhD. 28 

doc. Mgr. Anton Vydra, PhD.  29 

prof. PaedDr. Ondrej Kaščák, PhD. 28 

prof. PhDr. Ing. Blanka Kudláčová, PhD. 27 

https://www.truni.sk/sites/default/files/dokumenty/statut-komisie-tu-pre-podnety_0.pdf
https://www.truni.sk/sites/default/files/dokumenty/statut-komisie-tu-pre-podnety_0.pdf
https://iuridica.truni.sk/sites/default/files/dokumenty/katedry/tpaup/profesijny_zivotopis_jn.doc
https://iuridica.truni.sk/sites/default/files/dokumenty/katedry/tpaup/profesijny_zivotopis_jn.doc
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Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo schválené potrebnou väčšinou hlasov.  

 

 

Bod 11 – Poverenie výkonom funkcie rektora TU do vymenovania nového rektora 

 

V rámci ďalšieho bodu rokovania predseda AS TU informoval o potrebe schválenia 

poverenia osoby výkonom funkcie rektora TU s účinnosťou od 1. 1. 2024, vzhľadom na to, že 

prof. Bílik bude uvedenú funkciu vykonávať do konca roka 2023. Následne vyzval súčasného 

povereného rektora, aby prítomných oboznámil so situáciou.  

Poverený rektor informoval, že na základe záverov ostatného rokovania GR TU vzišiel 

návrh, aby výkon funkcie rektora TU prevzal súčasný prorektor pre vonkajšie vzťahy, prof. 

Lichner. Podľa jeho názoru, je prorektor vhodný kandidát vzhľadom na to, že je zorientovaný 

vo vnútornej situácii univerzity a zároveň nemá ambíciu kandidovať na funkciu rektora 

v najbližších voľbách. Prof. Lichner s uvedeným súhlasil. Návrh bol prerokovaný aj 

s provinciálom Spoločnosti Ježišovej, pretože prof. Lichner podlieha tejto inštitúcii 

a poverený rektor rešpektuje ich názor. Návrh poverený rektor následne prekonzultoval 

s predsedom AS TU a požiadal ho, aby ho tlmočil členom predsedníctva AS TU na zasadnutí 

dňa 13.11.2023.  

Predseda AS TU informoval, že predsedníctvo tento návrh prerokovalo a akceptovalo 

s tým, že sú tiež názoru, že by to mala byť osoba, ktorá pôsobí v súčasnom vedení univerzity. 

Zároveň podotkol, že s návrhom súhlasili za podmienok, že prof. Lichner nebude kandidovať 

za rektora, a že bude rešpektovať status Trnavskej univerzity v Trnave ako verejnej vysokej 

školy v súvislosti s jeho aktívnou činnosťou kňaza. 

 Prof. Lichner poďakoval za dôveru vedeniu univerzity aj predsedníctvu AS TU a 

deklaroval, že nemá ambície kandidovať na funkciu rektora TU a takisto, že bude ako 

poverený rektor rešpektovať status univerzity ako verejnej vysokej školy.  

V rámci otvorenej diskusie sa dr. Grendová spýtala, čo bola pre neho motivácia prijať 

toto poverenie. Prof. Lichner uviedol, že návrh prijal na základe vzájomných rozhovorov, 

avšak s tým, že bude naďalej spolupracovať so súčasným vedením univerzity.  

Následne predseda AS TU ozrejmil proces schvaľovania – po schválení návrhu 

akademickým senátom osloví predsedu Správnej rady TU, ktorá sa k uvedenému musí takisto 

vyjadriť a návrh AS TU na poverenie potvrdiť. Na to reagoval prof. Bílik, ktorý podotkol, že 

Správna rada je oboznámená a v tejto veci bude rokovať na svojom najbližšom rokovaní dňa 

14. 12. 2023. 

 V rámci otvorenej diskusie predseda AS TU vyzval členov a členky AS TU, aby 

predložili prípadný iný návrh na poverenie osoby výkonom funkcie rektora TU. Z pléna AS 

TU nebol predložený žiaden ďalší návrh, preto ozrejmil spôsob hlasovania a konštatoval, že 

zákon o VŠ vymedzuje kedy je nevyhnutné uskutočniť tajné hlasovanie, avšak v tomto 

prípade to nie je, čiže sa môže hlasovať verejne. V zmysle platnej legislatívy majú členovia 

AS TU právo podať návrh na tajné hlasovanie, nikto ho však nevyužil. AS TU hlasovaním 

prijal nasledovné uznesenie:  

 

Uznesenie AS TU 13R-14/22112023 

AS TU poveruje s účinnosťou od 1. januára 2024 do vymenovania nového rektora, najviac 

však na jeden rok, výkonom funkcie rektora Trnavskej univerzity v Trnave, súčasného 

prorektora Trnavskej univerzity v Trnave, prof. ThLic. Miloša Lichnera, SJ, D.Th.  

doc. PhDr. Silvia Puteková, PhD. 28 

prof. ThDr. RNDr. Ladislav Csontos SJ, PhD. 27 

prof. JUDr. Mgr. Andrea Olšovská, PhD. 29 

prof. JUDr. PhDr. Mgr. Tomáš Gábriš, PhD. LL.M., MA 29 

doc. RNDr. Iveta Scholtzová, PhD. 28 

prof. MUDr. Pavol Jarčuška, PhD. 28 

doc. Dr. Michal Altrichter Th.D. 28 

JUDr. Eduard Barány, DrSc.  28 
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Hlasovanie:   

Prítomní:        32 

Za:           32 

Proti:              0                  

Zdržal sa:        0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  

 

Bod 12 – Prerokovanie zapojenia sa TU do výzvy vyhlásenej MŠVVaŠ SR s názvom 

„Podpora pri strategickom rozvoji infraštruktúry vysokých škôl“ a prerokovania 

vytvorenia konzorcia podľa § 2 ods. 15 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách s 

UCM v Trnave 

 

 Predseda AS TU vyzval povereného rektora, aby oboznámil členov a členky AS TU 

s problematikou zapojenia sa do výzvy ministerstva školstva a vytvorenia konzorcia s UCM 

v Trnave. 

 Poverený rektor uviedol, že v zmysle vyhlásenej výzvy je povinnou súčasťou žiadosti 

platné uznesenie zodpovedných orgánov akademickej samosprávy každej zo zapojených škôl 

o schválení vytvorenia konzorcia. V tejto fáze ide teda o súhlas so zapojením sa do projektu, 

čím budeme v prípade, že projekt uspeje, deklarovať odhodlanie plniť jeho základný cieľ, 

ktorým je vytvorenie konzorcia vysokých škôl podľa § 2 ods. 15 zákona o vysokých školách, 

a to najneskôr do 31. 3. 2026.  

Ďalej členov a členky oboznámil s pozadím, ktoré predchádzalo myšlienke na 

zapojenie sa do výzvy. Ako uviedol, TU a UCM čelili v minulosti politickému tlaku na ich 

zlúčenie. Išlo o politické aktivity, ktoré ignorovali názor akademických obcí a vedení oboch 

univerzít. Na pozadí týchto aktivít však fungovala a dodnes pokračuje prirodzená spolupráca 

akademických pracovníkov oboch univerzít a partnerstvo ich študentov a študentských 

organizácií. V nadväznosti na túto formu spolupráce sa vedenie TU a UCM rozhodli v roku 

2022 podať projekt Trnavský univerzitný klaster, ktorého cieľom bolo reagovať na politické 

tlaky racionálne a overiť možnosti spolupráce a takú mieru integrácie, ktorá nezasiahne do 

identity ani jednej z univerzít. Výsledkom bol projekt, ktorý ukázal možnosti, ale aj  

nereálnosť integrácie formou zlúčenia oboch inštitúcií. Po nesúhlase oboch strán a po tlaku 

argumentov, ktoré získali v procese riešenia univerzitného klastru, ale aj po nesúhlase iných 

vysokých škôl, ministerstvo školstva dospelo k vyhláseniu výzvy na použitie prostriedkov 

z Plánu obnovy a odolnosti, ktorá umožní vznik konzorcií vysokých škôl. Výsledkom je 

vyhlásená výzva s celkovou alokáciou finančných prostriedkov 120 mil. € na podporu dvoch 

projektov.  

 Ďalšou motiváciou na zapojenie sa do projektu je aj fakt, že ak by univerzity projekt 

získali a naplnili všetky jeho zámery a napokon aj jeho kľúčové ciele, tak by v Trnave vzniklo 

tretie najväčšie vysokoškolské centrum na Slovensku s kvalitnou študijnou ponukou, 

službami pre študentov i zamestnancov a s predpokladmi pre kvalitný vedecký výskum 

v humanitných, spoločenských i prírodných vedách.  

Poverený rektor zhrnul, že primárnym cieľom projektu je vznik funkčného konzorcia, 

druhým cieľom je komplexná rekonštrukcia a modernizácia jestvujúcej infraštruktúry a tretí 

cieľ predstavujú aktivity v oblasti vzdelávania, vedecko-výskumných aktivít a spoločných 

činnosti zabezpečujúcich služby pre študentov, pričom na zabezpečenie splnenia uvedených 

cieľov boli zostavené pracovné skupiny. V nadväznosti na uvedené ciele oboznámil 

prítomných s povinnými a voliteľnými aktivitami, ktoré stanovuje vyhlásená výzva, 

a v neposlednom rade s plánovanými investičnými aktivitami.  

V závere dal do pozornosti, že napriek tomu, že po viacerých modifikáciách pôvodnej 

podoby výzvy zo strany ministerstva školstva bola vypustená z procesu odsúhlasovania 

správna rada. Vedenia oboch univerzít sa však dohodli, že predložia zámer na vytvorenie 

konzorcia na vyjadrenie aj tomuto orgánu. Počas riešenia projektu a kreovania konzorcia totiž 

pôjde aj o nakladanie s majetkom, a v tejto oblasti majú správne rady svoje významné 
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kompetencie. Pokladajú preto za racionálne a užitočné zapojiť do celého procesu príprav aj 

správne rady. Správna rada TU schválila uznesenie o súhlase zo zapojením sa do výzvy a do 

projektu vytvorenia konzorcia s UCM dňa 16. 10. 2023 na svojom zasadnutí. AS UCM 

schválil uznesenie dňa 24. 10. 2023 a rokovanie Správnej rady UCM v tejto veci bude 

v najbližších týždňoch. 

 Následne predseda AS TU otvoril diskusiu: 

Doc. Križan – oceňuje prípravu projektu avšak vníma vnútornú obavu – výsledkom by 

malo byt funkčné konzorcium, z hľadiska práva však nemá predstavu o fungovaní, preto 

požiadal o objasnenie za účelom získania celkovej predstavy.  

Prof. Bílik – konzorcium je typ právnej formy kreovaný až vtedy, keď budeme 

nositeľmi projektu a bude zaručené financovanie zo strany ministerstva. Až od toho momentu 

sa začne kreácia orgánov konzorcia a jeho vnútorných pomerov. Vopred na to jednak nie je 

čas a nie je ani nutné sa tým zaoberať, avšak sú pripravení sa tým zaoberať, keď bude isté, že 

sa bude projekt realizovať. Výsledkom je konzorcium, povinne registrované v zozname 

konzorcií vysokých škôl vedenom ministerstvom školstva a na to, aby bolo registrované, 

musia byť splnené nevyhnutné podmienky, ktoré registrácia vyžaduje ako aj povinnosti 

uložené v súlade so všeobecne záväznými právnymi predpismi, ako aj vnútornými predpismi, 

najmä stanovami konzorcia. Riešenie vnútorných pomerov je lepšie ponechať na čas riešenia 

projektu, aj v súvislosti s tým, že univerzitu čaká zmena vedenia.  

V tejto súvislosti požiadal poverený rektor o reakciu prof. Šmida, ktorý spolupracuje 

na príprave projektu. Prof. Šmid uviedol, že vznikom konzorcia zostáva subjektivita oboch 

inštitúcií nedotknutá, čo potvrdil na príklade, že TU a UCM sú už členmi jediného oficiálne 

registrovaného konzorcia vysokých škôl na Slovensku – Konzorcia slovenských vysokých 

škôl U10+, na ktorého príprave takisto spolupracoval. V procese prípravy konzorcia oba 

subjekty iba delegujú určité kompetencie na orgány, pričom iné mať nebudú, a samozrejme, 

že v nich bude platiť paritné zastúpenie. Podotkol, že na základe skúseností by stačilo sa tomu 

začať venovať v druhej polovici roka 2024. Nejde v tejto situácii o rušenie inštitúcií za 

účelom ich splynutia, ale o vytvorenie tretieho subjektu, a v takom duchu sú vedené všetky 

vyjednávania s UCM o procesoch vedúcich k vytvoreniu konzorcia.  

Dr. Hlušák – hrozí nejaké riziko ohľadom rozsahu dohodnutých kompetencií a 

fungovania, v súvislosti s tým, že nositeľom projektu je UCM? O čom budú orgány konzorcia 

rozhodovať? 

Prof. Bílik – jedno z rizík je, že sa po udelení projektových prostriedkov univerzity 

nedokážu dohodnúť na všetkom, čo je uvedené v projekte, a tým sa nesplní cieľ projektu. 

V tom prípade by sa museli vrátiť získané finančné prostriedky. Vnútorné rozhodovacie 

pomery budú vyjednané tak, aby zodpovedali pozícii dvoch seberovných partnerov projektu, 

ktorí vychádzajú najmä z nevyhnutných potrieb oboch univerzít pre rozvoj infraštruktúry, čo 

je najpodstatnejšou časťou projektu. TU potrebuje pokryť najmä investičné istoty, ktoré je 

schopná zvládnuť.  

Čo sa týka kompetencií orgánov, usilujú sa o to, aby orgány konzorcia mohli rozhodovať 

o spoločných študijných programoch. V tomto prípade navrhujú vytvorenie konzorciálneho 

akreditačného orgánu a rady pre vnútorné hodnotenie kvality konzorcia, ktoré by sa zaoberali 

konzorciálnymi programami. Ďalej budú rozhodovať o tom, čo na ne prenesú zúčastnené 

univerzity, a to kompetencie v oblasti správy informačných systémov, knižničných systémov, 

technickú správu majetku alebo spoločnej autodopravy, všetko so súhlasom zúčastnených 

strán. Podstatné je, že by malo ísť o vzťah dvoch rovnocenných partnerov, a že by sa mala 

zabezpečiť budúca udržateľnosť projektu za dohodnutých podmienok. Základné parametre 

kompetencií budú riešené po oboznámení sa s výsledkom a po dodržaní parametrov výzvy zo 

strany ministerstva školstva.  

Predseda AS TU – koľko bude trvať vyhodnotenie podaných projektov?  

Prof. Bílik – bývalé vedenie ministerstva nevedelo na túto otázku odpovedať, chceli 

vytvoriť špecializovaný tím v pôsobnosti ministerstva. Na základe neoficiálnych informácií 

by chcelo ministerstvo školstva túto záležitosť uzavrieť do konca roka 2023, ale neexistuje 

k tomu žiadne oficiálne vyhlásenie. 
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Po ukončení prebiehajúcej diskusie AS TU pristúpil k hlasovaniu a prijal nasledovné 

uznesenie:  

 

Uznesenie AS TU 13R-15/22112023 

Akademický senát Trnavskej univerzity v Trnave ako orgán akademickej samosprávy 

vyjadruje súhlas so zapojením sa Trnavskej univerzity v Trnave do výzvy vyhlásenej 

Ministerstvom školstva, vedy, výskumu a športu SR s názvom „Podpora pri strategickom 

rozvoji infraštruktúry vysokých škôl“, kód výzvy: 08I01-20-V05 a vyjadruje súhlas 

s vytvorením konzorcia podľa § 2 ods. 15 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o 

zmene a doplnení niektorých zákonov s Univerzitou sv. Cyrila a Metoda v Trnave. 

 

Hlasovanie:   

Prítomní:        29 

Za:           29 

Proti:              0                  

Zdržal sa:        0 

Predseda AS TU konštatoval, že uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  

 

Bod 13 – Rôzne  

 

V rámci posledného bodu rokovania zástupkyňa študentskej časti AS TU 

v Študentskej rade vysokých škôl (ďalej len „ŠRVŠ), Bc. Hrušovská informovala prítomných 

o poslednom zasadnutí. Na poslednom Valnom zhromaždení ŠRVŠ, ktoré sa konalo v dňoch 

5. - 8. 10. 2023 v Novej Dubnici sa členovia ŠRVŠ primárne venovali trom zásadným 

oblastiam. Prvou témou bol odliv mozgov zo Slovenska do zahraničia, čo je v súčasnosti 

akýmsi trendom. Bližšie analyzovali dokument, ktorý vytvorila VAIA (výskumná a inovačná 

autorita) s názvom Magnet pre talent, ktorého obsahom je identifikácia štyroch hlavných 

oblastí intervencií, ako aj predstavenie nástrojov, pri aplikovaní ktorých by sa mal zredukovať 

odliv mozgov. Druhá oblasť sa venovala umelej inteligencii v akademickom prostredí. V 

rámci pracovných skupín sa snažili identifikovať riziká alebo aj pozitíva, ktoré môže priniesť, 

v prípade jej správneho používania. Treťou oblasťou, ktorej sa venovali, sa týkala fungovaniu 

správnych rád, ich činnosti a zastúpení na jednotlivých univerzitách. Ďalej predstavila 

najzásadnejšie body Uznesenia VZ ŠRVŠ, podľa ktorých odmietli manipuláciu zástupcov 

študentov v akademických samosprávnych orgánoch, žiadali, aby bolo využívanie umelej 

inteligencie jasne komunikované a obsiahnuté vo vnútorných predpisoch vysokej školy a aby 

bolo študentstvo aktívne zapájané do všetkých rozhodovacích procesov, a to bez 

predchádzajúceho nátlaku.  

 

Predseda AS TU následne informoval prítomných, že dňa 14. 11. 2023 sa konalo 

verejné vypočutie kandidáta na člena Správnej rady TU, ktorým bol Ing. Igor Rintel. Kandidát 

bol zvolený študentskou časťou AS TU na svojom 1. zasadnutí dňa 28. 9. 2023. V súčasnosti 

sa bude očakávať vyjadrenie ministra školstva k predloženému kandidátovi a následne bude 

jeho schválenie predmetom hlasovania na najbližšom zasadnutí AS TU.    

 

Podpredseda AS TU, Bc. Pogádl otvoril problematiku otvárania internátu v nočných 

hodinách, na základe podnetov študentov univerzity, ktoré mu boli doručené. Požiadal o 

prerokovanie a prehodnotenie zmeny čl. 9 ods. 2 Internátneho poriadku Študentského domova 

Petra Pázmaňa, v zmysle ktorého sa internát zatvára o 24:00 hod. a otvára sa každú celú 

hodinu, až do 6:00. Aj v zmysle názorov študentov, ktoré zaznievajú, požiadal o 

prehodnotenie zmeny otváracích hodín tak, aby bol internát prístupný ubytovaným aj medzi 

24:00 a 6:00, nielen každú celú hodinu.  
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Na uvedený podnet reagovala dr. Nevolná, prorektorka pre vzdelávanie, ktorá uviedla, 

že podnet v tomto smere jej doteraz doručený nebol. Požiadala o písomné predloženie 

podnetu, následne bude riešený v rámci ubytovacej rady a komisie pre ubytovanie.  

 

 

Na záver predseda AS TU poďakoval prítomným za účasť a vyhlásil rokovanie AS TU 

za skončené. 

 

V Trnave 22. novembra 2023  

 

 

 

Na overenie predkladá:                   doc. JUDr. Peter Varga, PhD., predseda AS TU  

  

                                                                   

  

Overili:                           prof. JUDr. Miriam Laclavíková, PhD., členka AS TU 

 

 

       

      Naďa Babjaková, členka AS TU  

       

 

 

 

Spracovala:                     Ing. Lívia Jánošková, tajomníčka AS TU   


